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PROTOKÓŁ NR 32/21 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
- zdalny tryb obradowania-  
z dnia 28 września 2021 r. 

  
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 15.45 w trybie zdalnym.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Wicestarosta 
Gryfiński Ewa Dudar, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński, Prezes Zarządu Szpitala 
Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum 
i posiedzenie w trybie zdalnym obradowania poprowadził przewodniczący Sławomir 
Terebecki. Głównym tematem posiedzenia było analiza i opiniowanie części materiałów na 
XXXI sesję Rady Powiatu w Gryfinie oraz zapoznanie się z informacjami na temat rozbudowy, 
pracy i sytuacji finansowej Szpitala Powiatowego w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 32 posiedzenia Komisji Spaw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie - zdalny tryb obradowania - został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Do wideokonferencji dołączył Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. 
Łukasz Dombek i Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych 
Grzegorz Łaniucha. 
 
Ad. 5 Zapoznanie się z informacjami na temat rozbudowy, pracy i sytuacji finansowej 
Szpitala Powiatowego w Gryfinie. 
 
Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 
że w związku ze wzmożonymi obowiązkami służbowymi w spółce spowodowanymi m.in. 
tym, że szpital atakowany jest nieprawdziwymi informacjami, Pan Prezes przygotowuje 
sprostowanie, aby poinformować opinię publiczną rzetelnie o faktycznym stanie rzeczy. 
Następnie powiedział, że chciałby komisji przekazać dobrą informację, że od 1 października 
br. zostaje wznowiona działalność oddziału chirurgicznego w szpitalu. Umowy są podpisane 
z lekarzami na tzw. podstawowej ordynacji na oddziale chirurgicznym są „dwójkowiczami z 
chirurgii”. Prezes planuje konferencję w ramach której zostanie przedstawiona cała kadra, w 
celu odzyskania zaufania społeczności lokalnej do oddziału i do szpitala. Ordynatorem 
kierującym oddziałem chirurgicznym będzie doktor Jarosław Hajduk – wieloletni kierujący 
oddziałami w szpitalach w Gorzowie, Drezdenku i ostatnio w Międzyrzeczu. Jest to lekarz 
doświadczony oferujący wysokiej jakości usługi. Dodatkowo z dniem 1 października br. 
Prezes przenosi oddział medycyny paliatywnej z ulicy Armii Krajowej do wyremontowanego 
własnym sumptem budynku przy ulicy Parkowej 5; w starym skrzydle szpitala z 5 do 12 
łóżek. Kolejna zmiana od 1 października nastąpi zwiększenie bazy łóżkowej z 26 do 34 łóżek 
w Zakładzie Opiekuńczo-Leczniczym na ulicy Armii Krajowej. Również od 1 października 
br. następuje zwiększenie o 2 łóżka z 47 do 49 w Zakładzie Pielęgnacyjno-Opiekuńczym 
Psychiatrycznym w Nowym Czarnowie. Jeżeli chodzi o bieżącą działalność spółki to Prezes 
chciałby wzmocnić zespół na oddziale internistycznym, chorób wewnętrznych, prowadzi 
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rozmowy z trzema lekarzami w tej sprawie. Jest miejsce na starym skrzydle na zwiększenie 
łóżek na oddziale internistycznym. W dniu dzisiejszym miał miejsce montaż zbiornika 
zewnętrznego na tlen ciekły, od jutra będą prace nad instalacją w nowym skrzydle. Również 
wybrana została już firma, która wykona modernizację instalacji tlenowej w starym skrzydle. 
Tak, jak już wspominał o tym wcześniej na komisji, to nowe i stare skrzydło szpitala będą 
zasilane w tlen medyczny ze zbiornika zewnętrznego, ma to na celu po pierwsze zapewnienia 
bezpieczeństwa, a po drugie ogromne oszczędności rzędu nawet 20-30% dotychczasowych 
kosztów zakupu tlenu butlowego. Dodatkowo wykonywane są prace remontowo-budowlane 
w wielu miejscach tak, aby sprostać zamortyzowanym stanom technicznym obiektów,  
w których spółka świadczy usługi medyczne. Wykonywane są prace związane z ustawianiem 
mebli, sprzętów tak, by bez zakłóceń wystartować 1 października br. z oddziałem 
chirurgicznym. Natomiast w przyszłym tygodniu będzie inauguracyjna operacja, co do 
terminu to pozostawia już ordynatorowi oddziału chirurgicznego.  
 
Do wideokonferencji dołączył Radny Jerzy Miler (4+1=5). 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, ilu będzie chirurgów. 
 
Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 
że na podstawową ordynację ma trzech lekarzy chirurgów, prowadzi rozmowy jeszcze  
z jednym, docelowo planuje 4 lekarzy chirurgów. Będzie zapewnione całodobowe 
dyżurowanie lekarzy na oddziale. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, jak zostało zabezpieczone to, by 
lekarze nie odeszli przy 1 miesięcznym wypowiedzeniu. 
 
Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 
że zostało w kontraktach zabezpieczone wypowiedzenie trzymiesięczne. Jest to czas na 
podjęcie odpowiednich działań. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, o lekarzy na oddziale chorób 
wewnętrznych. 
 
Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 
że w najbliższym czasie planuje, jeśli pozyska tych lekarzy, z którymi obecnie prowadzi 
rozmowy, zwiększyć oddział chorób wewnętrznych o kolejne 12 łóżek, które znajdą się na 1 
pierwszym piętrze, obok medycyny paliatywnej. Zwiększając ilość łóżek musi zostać 
odpowiednio zwiększona kadra lekarska, w celu odrobienia zaległości kontraktowych, które  
narosły podczas pandemii, gdzie szpital był jednoimienny. Jeden z lekarzy złożył 
wypowiedzenie, które po krótkim czasie wycofał. Prezes nie planuje zwolnień na tymże 
oddziale. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał o radiologa. 
 
Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 
że podpisał umowę z panią Doktor, która będzie dodatkowo wykonywała te usługi. Prezes 
wspomniał, że jedna z pań Doktor, która chciałaby zasilić nasz oddział internistyczny  
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ma również „jedynkę” z radiologii, więc w dużej mierze mogłaby pomóc w zakresie 
diagnostyczno-radiologicznym. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki poinformował, że pacjenci zgłaszają 
problemy związane z obsługą dotyczącą świątecznej i nocnej opieki lekarskiej. Pacjenci  
zgłaszają, że nie można dostać się do lekarza, drzwi są zamknięte a domofonu nikt nie 
odbiera, bądź informacje udzielane są jedynie przez domofon albo że są odsyłani do innych 
szpitali. Ludzie mają poczucie lekceważenia przez lekarzy w związku z tzw. „polityką 
zamkniętych drzwi”. Brak bezpośredniego kontaktu pacjenta z lekarzem jest niewłaściwą 
sytuacją. Przewodniczący prosi o przyjrzenie się sprawie oraz o przygotowanie grafiku  
o aktualnej pracy i sposobie świadczenia nocnej opieki lekarskiej, w tym godziny zamknięć  
i informacji, czy one są stałe czy każdy lekarz sam decyduje o tzw. „polityce otwartych 
drzwi”. Brak bezpośredniego kontaktu pacjenta z lekarzem jest niewłaściwą sytuacją. Radny 
prosi o przyjrzenie się sprawie. 
 
Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 
że temat nocnej i świątecznej pomocy lekarskiej to trudny temat. Działa to w obie strony, 
gdyż pacjenci bardzo często są agresywni i podejmują działania nie tylko werbalne w 
stosunku do dyżurującego lekarza. W szczególności ciężkie są weekendy. Na każdym dyżurze 
oprócz pielęgniarki jest zawsze lekarz. Dodał, że rozważa przeniesienie nocnej i świątecznej 
opieki lekarskiej do nowego skrzydła tak, aby było przy izbie przyjęć jako połączone 
naczynia, które obsługują pacjentów w nocy. W starym skrzydle przydałby się monitoring w 
celu poprawy bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że nie mogą być zamknięte 
drzwi, a rozmowa przez domofon jest bardzo niekomfortowa. Może się coś wydarzyć i wtedy 
organizator opieki będzie pociągnięty do odpowiedzialności. 
 
Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 
że wyjaśni to i sprawdzi sposób świadczenia usług. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że w ostatnim czasie w mediach 
jest dużo krytyki i niepochlebnych wypowiedzi w sprawie nocnej i świątecznej opieki 
lekarskiej. Czy są jakieś problemy ze średnim personelem kadry medycznej i technicznej? 
 
Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz Dombek powiedział, 
że od momentu, kiedy jest prezesem spółki nie zwolnij żadnej pielęgniarki pomimo,  
iż poszczególne oddziały były zawieszone. Panie położne znalazły zatrudnienie w zakładach 
o długoterminowej opiece, panie z chirurgii na oddziale chorób wewnętrznych. Natomiast 
teraz sukcesywnie kompletowany jest zespół pielęgniarski na oddział chirurgii. A w razie 
potrzeb zatrudniane są nowe pielęgniarki. Na koniec poprosił o pytania w formie pisemnej, na 
które udzieli odpowiedzi. Podziękował za udział w komisji i pożegnał się.  
Pismo znak: BRZ.0012.4.32.2021.DK 
 
Posiedzenie opuścił Prezes Zarządu Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. Łukasz 
Dombek. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że skoro dzisiaj nie udało się 
wyczerpać tematu to, zgodnie z prośbą członków komisji proponuje, by na posiedzeniu  
w dniu 5 października kontynuować temat szpitala i zaprosić Pana Prezesa, m.in.  
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w kontekście niezadowolenia społeczeństwa Powiatu Gryfińskiego z nocnej i świątecznej 
opieki lekarskiej i z funkcjonowania szpitala.   
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że być może jest to spowodowane tym, że terminy 
nie są dotrzymywane. Radna rozumie, że Pan Prezes może mieć problemy, że lekarzy nie ma, 
ale podawał on terminy, które nie są dotrzymywane, a także myśli, że chodziło o wczorajszą 
wypowiedź Radnej. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że zgodnie z prośbą Pana Prezesa, 
wszelkie pytania prosi kierować na piśmie. W związku z tym, że Pani Doktor Kostrzewa 
użyła sformułowania, że terminy nie są dotrzymywane to prosi o konkretne zadanie pytania 
przez Radną a pan Prezes ustosunkuje się do tego na piśmie. Rozumie, że intencja dotyczy 
wznowienia oddziału chirurgicznego. Wicestarosta poprosiła o konkretne pytanie, jaki to 
termin nie był dotrzymany? 
 
Radna Joanna Kostrzewa zgodziła i się dodała, że po co to wyjaśniać skoro już jest po 
fakcie. Do tej pory było tak, że najpierw miała być ginekologia, potem nie ma jej – Radna to 
rozumie i osobiście uważa, że w tym momencie nie stać nas na ginekologię. Miały być 
zakupione tomografy i różne rzeczy. Były mówione rzeczy, które nie były realizowane. Miała 
być chirurgia, potem … także terminy nie były dotrzymywane. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar zapytała, jaki termin nie został dotrzymany. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że wszystkie do tej pory. Oddział chirurgiczny do tej 
pory nie jest otwarty i będzie dopiero 1 października, a miał być otwarty wcześniej. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że prosi o doprecyzowanie pytania a Pan 
Prezes ustosunkuje się do tego. Jeżeli chodzi o odwieszanie oddziału, to jak dobrze Radna J. 
Kostrzewa wie, to swoistego rodzaju procedura. Jeżeli nawet zapadają jakieś decyzje 
administracyjne to są one w trybie odwoławczym. I takie dokumenty są w obiegu. Natomiast 
Prezes nigdy nie mówił, że otworzy oddział od 1 września br., mówił że będzie to 1 
października, składał stosowne pisma w odpowiednim czasie. Ale dobrze byłoby gdyby on na 
to odpisał. Było to najprawdopodobniej uzasadnione działanie, którego można się domyślić 
typu negocjacje z chirurgami, wyposażanie na bieżąco w sprzęt i instalacje tlenową. Zatem 
skoro pada takie określenie w jego kierunku to niech Prezes na nie odpowie i wyjaśni. 
Wicestarosta w imieniu Pani Radnej Joanny Kostrzewy składa zapytanie, na jakim etapie jest 
procedura odwieszania oddziału chirurgicznego i jakie w tym zakresie zostały poczynione 
kroki. Najważniejsze w tym wszystkim jest to, że są podpisane umowy z chirurgami oraz to 
żeby szpitala zaczął odrabiać straty i po prostu funkcjonował.  
 
Radna Joanna Kostrzewa podziękowała. 
 
Radny Zbigniew Szmaja powiedział, że w znacznej mierze problemy wynikają z systemowo 
złego sposobu szkolenia, niewystraczającego nauczania zakończonego zbyt małą ilością 
lekarzy i pielęgniarek na rynku medycznym, problem dotyczy zwłaszcza szpitali 
powiatowych. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że Związek Powiatów Polskich wydał 
opracowanie o kondycji szpitali powiatowych, który przekaże Radnemu. 
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Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, jednakże nocna i świąteczna 
opieka lekarska działa już od dawna i na wszelkie zgłaszane nieprawidłowości w jej działaniu 
należy reagować i zastanowić się jak to usprawnić dla mieszkańców. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że na wszystko należy reagować,  
a wszystkim przecież zależy na odbudowaniu renomy szpitala, który miał za sobą ciężką 
drogę. Powstał nowy budynek, który jest teraz doposażany, o czym zaraz powie Naczelnik 
Grzegorz Łaniucha. Pan Prezes też pozyskał z różnych projektów na zakup sprzętu do szpitala  
ponad 800 000 złotych. Teraz jeszcze czynnik ludzki i zacznie to dobrze działać. 
 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Grzegorz Łaniucha 
powiedział, że w ramach prowadzonej działalności Wydział pracuje intensywnie nad 
wyposażaniem szpitala czyli ogłoszeniem kolejnych przetargów na to wyposażenie. W tej 
chwili wyposażenie I etapu tj. urządzenie rtg z ramieniem c jest w trakcie, w związku  
z wpływającymi zapytaniami, termin przetargu został przesunięty z 24 września na 29 
września br. Zainteresowanie było, czekamy na oferty. W tym tygodniu wpłynie na Zarząd 
wniosek o kolejny etap realizacji wyposażenia tj. w zakresie umeblowania, montażu  
i dostawy mebli do szpitala w dwóch częściach: I część będą to meble medyczne, biurowe  
i sprzęt AGD, natomiast II część to meble tapicerowane. Przygotowana jest ostatnia część 
tego zadania w zakresie wyposażenia szpitala tj. wyposażenie bloku operacyjnego, aparatury 
sal zabiegowych i wyposażenie oddziału położniczego. Wydział skłania się do połączenia 
tego w całość z uwagi na kwotę przekraczającą dopuszczoną przez Prawo zamówień 
publicznych. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że pan Naczelnik wśród wyposażenia wymienił 
oddział położniczy, zatem będzie taki oddział czy nie będzie.  
 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Grzegorz Łaniucha 
powiedział, że trzyma się projektu. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że może faktycznie w opisie jest taki 
tytuł natomiast chciałby zauważyć, że wyposażenie które jest przedmiotem przetargu było 
projektowane m.in. przez Pana Prezesa i to wyposażenie, na które jest organizowany przetarg 
to wyposażenie, które będzie mogło być wykorzystane w oddziale położniczym, ale gdyby 
takiego oddziału nie było to ono jest na tyle uniwersalne, że będzie funkcjonowało również  
w oddziale wewnętrznym i chirurgicznym. 
 
Posiedzenie opuścił Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych 
Grzegorz Łaniucha. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 31/21 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia, do którego zostały 
uwzględnione uwagi zgłoszone przez Radnego Wojciecha Długoborskiego, został przyjęty 
jednogłośnie (5 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie części materiałów na XXXI sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  

 
I. Informacja o stanie sanitarno-weterynaryjnym na obszarze Powiatu 

Gryfińskiego za 2020 r. (druk nr 1/XXXI). 
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- brak pytań. 
 
Do wideokonferencji dołączyła się Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki  
– Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
 
II. Informacja o przygotowaniu do roku szkolnego 2021/2022 placówek oświatowych 

z terenu Powiatu Gryfińskiego (druk nr 2/XXXI). 
 
- brak pytań. 
 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki – Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. 
Do wideokonferencji dołączył się Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Krzysztof 
Krawczyk. 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia wysokości opłat 

za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających  
z obszarów wodnych położonych na obszarze powiatu gryfińskiego 
obowiązujących w roku 2022. 

 
Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Krzysztof Krawczyk omówił projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub 
innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na obszarze powiatu 
gryfińskiego obowiązujących w roku 2022. Jak co roku zachodzi konieczność określenia 
stawek za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających. W dniu 27 
lipca 2021 r. Minister Finansów w swoim obwieszczeniu podał maksymalne stawki, które 
ostatecznie określa Rada Powiatu, ponieważ stawki te są bardzo niskie to proponuje się 
przyjęcie maksymalnych stawek ustalonych przez Ministra. Inspektor dodał, że taka sytuacja 
nie miała jeszcze miejsca w powiecie. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Cedynia, Mieszkowice i Banie. 
 
Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Krzysztof Krawczyk omówił projekt 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Cedynia, Mieszkowice i Banie. 
Pomocy finansowej udziela się na wnioski prezesów Ochotniczych Straży Pożarnych 
działających na terenie ww. gmin z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu 
strażackiego. Wysokość pomocy dla gminy Cedynia to 3 000,00 zł, dla gminy Mieszkowice 
3 000,00 zł, dla gminy Banie 2 000,00 zł. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuścił Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Krzysztof Krawczyk. 
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Ad. 6 Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 
 - brak. 
 
Na tym posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia zakończono o godz. 15.45 
 
Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
  
 
 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 


